
Ανάδειξη Επίτιμου Μέλους του Σ.Α.Σ 

Η ΣΤΥΑ και η ΣΜΥΑ δεν πρέπει να πεθάνουν. Για χρόνια το 

απεργάζονται μερικοί ιδιοτελείς και μικρόψυχοι. Εμείς θα το αφήσουμε;  

Ο Σύλλογος με βάση το άρθρο 5, παρ. 4 του Καταστατικού του, δύναται 

να ανακηρύσσει ως Επίτιμα Μέλη του Συλλόγου άτομα που διακρίνονται για 

το ήθος και την προσφορά τους προς το Σύλλογο, τις παραγωγικές Σχολές 

Υπαξιωματικών, τη ΣΤΥΑ, την ΠΑ και το κοινωνικό σύνολο, γενικότερα. 

Στη ΓΣ του Σαββάτου 3 Φεβρουαρίου 2024 ο επίτιμος Α/ΓΕΑ Πτχος κ. 

Δημήτριος Λυτζεράκος ανακηρύχτηκε Επίτιμο Μέλος του Συλλόγου 

Αποφοίτων ΣΤΥΑ. 

Κατόπιν των παραπάνω και επειδή έχω ιδίαν, βιωματική άποψη, όπως και 

πάρα πολλοί άλλοι συνάδελφοι για το τιμώμενο πρόσωπο, επιθυμώ να 

καταθέσω τα εξής: Πιστεύω ότι για ένα τέτοιο άτομο της επαγγελματικής και 

ηθικής αξίας του Πτεράρχου, έχουμε καθυστερήσει να επιδείξουμε τον 

προσήκοντα σεβασμό και την εκτίμησή μας. Τα συνηγορούντα κριτήρια προς 

τούτο, κατά την άποψή μου, είναι: 

α. Διατέλεσε επιτυχημένος Αρχηγός της ΠΑ και επιδείκνυε κατανόηση και 

συμπάθεια έναντι των αποφοίτων ΣΤΥΑ, για την ίδια τη ΣΤΥΑ, αλλά  και 

κατά την εξέταση των αιτημάτων του Συλλόγου μας.  

β. Υπήρξε ευπροσήγορος και φιλικός κατά τις επισκέψεις του Δ.Σ. του 

Σ.Α.Σ στο γραφείο του για ενημερώσεις, καθώς και σε εκτός τούτου 

συναντήσεις. 

γ. Έδωσε σημαντικές λύσεις σε σοβαρά θέματα που αναλυτικά αναφέρω: 

• Επίλυση προβλήματος έγκαιρης προαγωγής Αξιωματικών μη 

Ιπταμένων. Με βάση το Ν. 2439/96, άρθρ. 5, παρ. 11 είναι δυνατή η 

προαγωγή εκτός οργανικών θέσεων Αξιωματικών από Υποσμηναγό 

έως Αντισμήναρχο στον ανώτερο βαθμό εφόσον πληρούν ορισμένες 

προϋποθέσεις και κριτήρια. Προς τούτο, όμως, με βάση το άρθρο 11, 

παρ. 11 δεν είναι δυνατή η προαγωγή αυτή αν δεν έχει γίνει έναρξη 

προαγωγής στο βαθμό αυτό των Αξιωματικών Ιπταμένων, οι οποίοι 

ονομάστηκαν μόνιμοι Ανθυποσμηναγοί μέσα στο ίδιο με τους 

Αξιωματικούς αυτούς ημερολογιακό έτος.  

Τούτο είχε έρθει στον Σ.Α.Σ ως σοβαρό πρόβλημα. O Σ.Α.Σ. σε 

συνεργασία με αξιωματικούς της προέλευσής μας που υπηρετούσαν 



στο Γ.Ε.Α. την περίοδο αυτή, ήρθαν σε επαφή με τον κ. Α/ΓΕΑ 

αναδεικνύοντας το πρόβλημα. Με εντολή του κ. Α/ΓΕΑ συνεγέρθηκαν 

τα αρμόδια γραφεία και σε σύντομο χρόνο συντάχθηκε σχετική 

διάταξη και με τροπολογία που υπέγραψε ο τότε ΥΕΘΑ προωθήθηκε 

στη Βουλή και ψηφίστηκε, με συνέπεια να εκλείψει σοβαρό εμπόδιο 

στην εξέλιξη των κατηγοριών αυτών Αξιωματικών συναδέλφων. 

Επίσης είναι σημαντικό να αναφερθεί ότι την περίοδο που ήταν 

αρχηγός ο κ. Λυτζεράκος,  οι θέσεις ευθύνης του αρχιμηχανικού των 

πολεμικών μοιρών αλλά και άλλες θέσεις ευθύνης ήταν στελεχωμένες 

από αξιωματικούς προερχόμενους από ΣΤΥΑ σε ποσοστό 70%. 

Σήμερα είναι μηδενικές οι θέσεις τουλάχιστον των αρχιμηχανικών. 

• Το 1997 με το Ν.Δ. 584/77 καταργείται ο ρατσιστικός χαρακτηρισμός 

(ΤΒ) των Τεχνικών αποφοίτων ΣΤΥΑ και χαρακτηρίζονται πλέον ως 

Τεχνικής Υποστήριξης (ΤΥ). 

• Φθινόπωρο 1998, είδε το φως της δημοσιότητας σχέδιο νόμου του 

ΕΠΥΕΘΑ για ίδρυση Σχολής Μονίμων Υπαξιωματικών Τεχνικών 

Αεροπορίας -ΣΜΥΤΑ- δύο ταχυτήτων. Μιας Ανώτερης βαθμίδας, η 

οποία θα εδέχετο αποφοίτους ΤΕΙ που θα εξελίσσονται μέχρι 

Αντισμήναρχο και μιας Κατώτερης βαθμίδας με αποφοίτους Λυκείου 

που θα εξελίσσονται μέχρι Ανθυπασπιστές. Ο Σ.Α.Σ ξεκίνησε άμεσα 

ευρεία ενημέρωση στρατιωτικών και πολιτικών αρμοδίων. Γίνονται 

πολλές έντονες  δημοσιεύσεις από τα ΝΕΑ του ΣΑΣ, ακόμη και από 

Ανώτατους Αξιωματικούς ε.α., οι οποίοι εκφράζουν την απορία τους 

και απορρίπτουν την κίνηση αυτή, γιατί θα πλήξει τη ΣΤΥΑ που μέχρι 

τότε είχε πλήρως ανταποκριθεί στην αποστολή της και αντίθετα θα 

έπρεπε να αναβαθμιστεί με ανάλογα προγράμματα εκπαίδευσης. 

Ωστόσο το θέμα της ΣΜΥΤΑ διατηρείται. Το νέο χρόνο 1999 

συμπληρώνονται 50 χρόνια ΣΤΥΑ. Ο Σ.Α.Σ και η ΣΤΥΑ σε στενή 

συνεργασία διοργανώνουν επετειακές εκδηλώσεις. Στην εκδήλωση της 

ΣΤΥΑ, μετά τις τυπικές εκδηλώσεις ακολουθεί και γεύμα που 

παρατίθεται προς τους επισήμους και επισκέπτες. Μεταξύ αυτών και ο 

Α/ΓΕΑ κ. Λυτζεράκος. Ο Σ.Α.Σ με την ευκαιρία των εορταστικών 

ευχών τους (παρόντος του υποφαινόμενου) υπενθυμίζουν στον κ. 

Α/ΓΕΑ ότι το σχέδιο για τη ΣΜΥΤΑ ακόμη διατηρείται σε 

εκκρεμότητα και τούτο σημαίνει επικείμενη τη διάλυση της ΣΤΥΑ. Σε 



απάντηση ο κ. Α/ΓΕΑ λέει ¨Δεν υπάρχει καμία τέτοια περίπτωση. Όχι 

μόνον δεν θα διαλυθεί η ΣΤΥΑ, αλλά θα κοιτάξουμε να αναβαθμιστεί¨. 

Τελικά αυτό κι έγινε.  

• Τον Μάιο του 2008 αναρτάται σε ιστοσελίδα, Σχέδιο αναθεώρησης του 

ν. 2439/96. Εξαιρετικά δυσοίωνες προβλέψεις για τους αποφοίτους 

ΑΣΣΥ. Ο Σ.Α.Σ σε έκτακτο Δ.Σ. οργανώνει Σχέδιο Δράσης. Από τις 

πρώτες κινήσεις είναι η πρόσκληση όλων των διατελεσάντων Α/ΓΕΑ 

στα γραφεία του Σ.Α.Σ σε συγκεκριμένη ημερομηνία. Τελικά για 

διάφορους προσωπικούς τους λόγους δεν προσήλθαν όλοι. Στα 

γραφεία του Σ.Α.Σ προσήλθαν οι κ.κ. Αλέξανδρος Παπανικολάου, 

Δημήτριος Παπαγεωργίου, Δημήτριος Λυτζεράκος, Παναγιώτης 

Παπανικολάου. Μετά την ενημέρωση διαπίστωσαν ως σοβαρή την 

κατάσταση για τη μαχητικότητα της ΠΑ από την διατάραξη της 

ηρεμίας των αποφοίτων ΣΤΥΑ στις Μονάδες. Αμέσως σύνταξαν 

υπόμνημα προς τον Α/ΓΕΑ, όπου εκφράζανε μεγάλη ανησυχία για τις 

συνθήκες που διαμορφώνονται στις Μονάδες και παρακαλούν τον 

Α/ΓΕΑ Απτχο (Ι) κ. Ιω. Γιάγκο για άμεση παρέμβασή του, καθότι το 

θέμα είναι σοβαρό. Ο κ. Λυτζεράκος δεν απουσίασε και συνέβαλε 

θετικά με την παρουσία του και την τοποθέτησή του στην ανατροπή 

του σχετικού Νομοσχεδίου!    

Οι παραπάνω περιπτώσεις ουσιαστικής συμπαράστασης, αλλά και η 

γενικότερη αγαστή και ουσιαστική επικοινωνία και συνεργασία με τον κ. 

Λυτζεράκο σε θέματα που υπέβαλε ο Σ.Α.Σ αποτέλεσαν ιδιαίτερα σημεία 

εκτίμησης και αναγνώρισής του.  

Πιστεύω ακράδαντα ότι αποκαταστήσαμε μια ιστορική παράλειψη του 

Συλλόγου μας. Τον ευχαριστούμε. 

     Με εκτίμηση 

Παναγιώτης Καράμπελας 

Επίτιμος Πρόεδρος του Σ.Α.Σ        

   

Με παρέμβασή του ο νυν Πρόεδρος του Σ.Α.Σ Σμχος ε.α. Βασίλης 

Τσιλιγιάννης, πρόσθεσε εκτός κειμένου μετά την ανάγνωση του σημειώματος 

του Επιτίμου Προέδρου τα κατωτέρω: 

 



Αξιότιμοι προσκεκλημένοι κι αγαπητοί συνάδελφοι, θα ήθελα να προσθέσω 

μερικές πληροφορίες που έμαθα πριν λίγο, εδώ στην Γενική Συνέλευση, από 

συνάδελφο που ήταν δίπλα στον Αρχηγό εκείνο το διάστημα και τις οποίες 

αγνοούσα κι εκτιμώ ότι πρέπει να γνωρίζουμε όλοι. 

1. Αγαπητέ πρόεδρε μου είπε ο συνάδελφος, ο κ. Επίτιμος Αρχηγός είναι 

αυτός στον οποίο με λίγα λόγια οφείλουμε την προαγωγή μας στο βαθμό του 

Σμηνάρχου. Το ήθελε, το πίστεψε και το διεκπεραίωσε σε συντομότατο 

χρόνο. 

2. Είναι αυτός που καθιέρωσε αξιολογικά και αξιοκρατικά κριτήρια της 

επιλογής και πρόσληψης των ΕΠ.ΟΠ. που μέχρι τότε γινόταν με καθαρά 

ρουσφετολογική αντίληψη και διαδικασίες. 

3. Κατήργησε το μέχρι τότε προαπαιτούμενο για τις τοποθετήσεις 

τεχνικών σε θέσεις εξωτερικού, να έχουν υπηρετήσει ως αρχιμηχανικοί ή και 

σε άλλες θέσεις ευθύνης, που απέκλειε τους περισσότερους τεχνικούς 

προέλευσης ΣΤΥΑ από τέτοιες τοποθετήσεις, με αποτέλεσμα να ανοίξουν 

θέσεις και να πάνε άξιοι συνάδελφοι της προέλευσής μας στο Εξωτερικό. 

 

Σας ευχαριστούμε θερμά κύριε Αρχηγέ για την προσφορά σας! 


